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ZÁPIS 
z krajského aktivu včelařů Jihočeského kraje 

Dubné 7.10. 2023 

 

 

 
 

Řídící aktivu: Martin PALEČEK 

 

Pracovní předsednictvo: Martin PALEČEK – předseda KKV, Ing. František KREJČÍ – 

tajemník ČSV, MVDr. Andrea NOVÁKOVÁ – za KVS, Pavel HROCH – náměstek 

hejtmana Jihočeského kraje 

 

Účast podle okresů: CB – 23, JH – 19, CK – 12, PT – 12, ST – 4, TA – 9, PI - 6 

Celkem se zúčastnilo 85 zástupců okresních a základních 

organizací Jihočeského kraje 

     Podrobně viz. Prezentační listina 

 

 

 

PROGRAM 

 
1. Zahájení 
2. Zpráva předsedy KKV ČSV,z.s. Jihočeského kraje 
3. Vystoupení hostů 
4. Podpora včelařství od Jihočeského kraje 
5. Dotační politika 
6. Statistika z CIS – členská základna v ČR a krajích 
7. Zdravotní problematika 
8. Legislativa 
9. Aktuální problematika našeho spolku 
10. Diskuse 
11. Závěr 
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K bodu 1. Krajský aktiv včelařů Jihočeského kraje zahájil předseda KKV přítel Martin 

PALEČEK, který přivítal přítomné účastníky a hosty, seznámil je s organizačními 

pokyny a předpokládaným průběhem aktivu. 
 
K bodu 2.  Zprávu přednesl Martin PALEČEK. Vzpomenul na všechny včelaře, kteří v 

uplynulém období opustily naše řady a minutou ticha byla uctěna jejich památka. 

Zdůraznil, že Jihočeský kraj je jeden z mála, který kontinuálně organizuje krajské aktivy 

na rozdíl od jiných krajů republiky s cílem zajistit co největší informovanost o 

aktuálních otázkách v oblasti včelařství. Informoval také o změnách ve složení nového 

KKV od posledního aktivu v roce 2022. Podrobně zhodnotil největší akci tohoto roku, 

kterou KKV organizoval a to účast na Agrosalonu Země živitelka na výstavišti v 

Českých Budějovicích. Hlavním cílem této akce byla propagace včelařství jako oboru. 
 
K bodu 3.  Bylo dohodnuto, že jednotlivá vystoupení budou součástí dalších bodů 

programu aktivu. 
 
K bodu 4.   Po krátkém úvodu řídícího aktivu do projednávané problematiky vystoupil 

pan Pavel HROCH. Informoval o tom, jak probíhala podpora včelařů Jihočeského kraje 

v roce2023, zvláště pak začínajících. Jihočeský kraj se snaží podporovat začínající 

včelaře, například v loňském roce byla poskytnuta krajská dotace 79 včelařům. V této 

souvislosti také upozornil na nutnost řídit se pravidly pro poskytování dotací, v tom bylo 

nejvíce nedostatků, ale díky pracovníkům krajského úřadu se je podařilo odstranit a 

dotace mohly být poskytnuty. I pro rok 2024 budou dotace pro včelaře vypsány. Je jen 

otázka, jaká suma financí na ně bude uvolněna, to teprve bude předmětem jednání 

krajského úřadu. V roce 2023 to byl 1 mil korun. Rovněž tak dotace pro okresní 

organizace kraje budou teprve projednávány. Termín pro podání žádostí je do 30.11. t.r. 
 

 
K bodu 5.  Pokud jde o evropské dotace, v roce 2023, byly vyčísleny částkou 105,5 mil. 

korun. Ing. František KREJČÍ podrobně informoval o dotační problematice, zmínil, že 

jednu polovinu dotace poskytuje EU a druhou stát. Dále apeloval na dodržování 

pravidel. Od 1.8. 2023 je možné žádat o dotace pro rok 2024. Z diskuse z pléna pak 

zaznělo, že o dotaci jako takovou nemůže žádat osoba, která je v insolvenci, nebo 

exekuci. 
Dotace 1.D 2023 – pro tento rok bylo přislíbeno 47 milionů, což v porovnání s loňským 

rokem není ani polovina. Pokud jde o její výplatu, termíny jsou obdobné jako v roce 

2022.  V současné době je tato dotace ve fázi podávání žádostí, shromažďování 

podkladů, jejich sumarizace. Pokud jde o administraci dotace 1.D, tato bude 

projednávána a schválena na listopadovém zasedání RV. Pro ZO se předpokládá částka 

12,- Kč na člena. 

http://kkvjk.cst.cz/
mailto:kkvcb@vcelarstvi.cz


KRAJSKÝ KOORDINAČNÍ VÝBOR ČSV, z.s.             
                          Jihočeského kraje 

________________________________________________________________________ 
 

[3] 
www.http://kkvjk.cst.cz/        e-mail: kkvcb@vcelarstvi.cz 

 

 

K bodu 6. Ing. František KREJČÍ podrobně informoval o změnách v CIS. Veškeré 

dostupné údaje týkající se dané problematiky jsou podrobně rozpracovány v prezentaci 

krajského aktivu a obdrží je všechny OO i ZO kraje. Zmínka padla také ohledně katastrů 

a jejich rozdělení tak, aby na jednom katastru působila jen jedna ZO. Okres České 

Budějovice je jedním z okresů, které mají tuto záležitost vypořádanou. U těch okresů, 

které mají problematické katastry, je nutné a potřebné, aby co nejdříve toto vyřešily. 

 

 

K bodu 7.  K dané problematice podrobně vystoupila MVDr. Andrea NOVÁKOVÁ. 

Varroáza - v rámci ČR se celkově ve srovnání s předcházejícím obdobím situace 

zhoršila. 25,5 % to je počet pozitivních stanovišť.   Stoupají počty stanovišť se 3-mi a 

více roztoči. Léčebné prostředky k léčbě včelích nemocí jsou zveřejněny na stránkách 

Ústavu pro kontrolu veterinárních biopreparátů a léčiv. MVDr. NOVÁKOVÁ důrazně   

upozorňuje na využívání pouze schválených léčiv. 
MVP  - Jihočeský kraj je v současnosti bez ohniska MVP. 
Hniloba včelího plodu – rovněž zde je Jihočeský kraj bez nákazy 
Sršeň asijská – její výskyt zachycen v kraji Plzeňském. Intenzivně se pátrá po jejím 

hnízdě. 
 
K bodu 8.  Legislativní změny se týkají veterinárního zákona. Vyhláška č.18/22 se 

nahrazuje vyhláškou č. 144/23.  Podrobnosti viz. Prezentace 
 
K bodu 9.   Agrosalon Země živitelka 2023 – účast včelařského stánku – jako propagace 

včelařského oboru. Valná část programu věnována dětem. Zúčastnila se i vítězka 

celostátní soutěže Zlatá včela Adéla BRODSKÁ, z kroužku vedeného Ing. Petrem 

STIBOREM.  V této souvislosti poděkoval tajemník svazu Martinu PALEČKOVI za 

výborně odvedenou práci při organizaci celé akce a účasti. 
Tajemník svazu informoval o nově připravovaném portálu včelaře, který je v 

současnosti spuštěn ve zkušební verzi. 
Členské příspěvky na rok 2024 - 600 + 4Kč na včelstvo.   
Časopis Včelařství bude i v roce 2024 vycházet v tištěné podobě, současně s 

elektronickou verzí. 
Novinky v dotaci 1.D 2023 – seznamy vyplacené dotace už nebudou posílány v písemné 

podobě poštou, ale naskenované se vloží do CIS. Tím se také uspoří nemalé finanční 

prostředky za poštovné. 
Výkazy majetku – ne všechny ZO si plní tuto povinnost, která je dána ze zákona. Výkazy 

lze poslat cestou ČSV, nebo cestou datové schránky přímo. 
Datové schránky – nutné kontrolovat došlou poštu 
Portál eagri – možnosti získávat údaje o stanovištích včelstev, deklarace plodin apod. 
Na závěr tohoto bodu informoval tajemník svazu o stavu přestavby v Křemencové. 
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K bodu 10.   Diskuse se odvíjela průběžně v jednotlivě projednávaných bodech 

programu. 
 
K bodu 11. Řídící aktivu poděkoval všem, kteří se zejména podíleli na organizačním 

zajištění aktivu, hostům, jmenovitě Ing. Františku KREJČÍMU, MVDr. Andreje 

NOVÁKOVÉ a Pavlu HROCHOVI. Ostatním za účast a diskusní vystoupení a 

příspěvky. Účastníkům aktivu popřál hodně zdraví do další práce. Tím byl program 

aktivu vyčerpán. 
 
Nedílnou součástí tohoto zápisu je PREZENTACE. 
 
Zapsal: Miroslav JELÍNEK 
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